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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült: A Nagymarosi Polgármesteri Hivatalban, az önkormányzat Humán Bizottságának  

ülésén 

2025. február 18. napján 17:00-kor megtartott, típusa szerinti rendes, nyílt üléséről. 

 

Jelen vannak:  

o Marafkó Márk – bizottsági elnök 

o Müllerné Hontváry Mária Terézia – bizottsági tag 

o Veress László – bizottsági tag 

o Jórász Zsolt – bizottsági tag 

 

Meghívottként vannak jelen:  

o Petrovics László – polgármester 

o Jung Ferenc – alpolgármester 

 

Marafkó Márk köszönt mindenkit, megállapítja, hogy a bizottság határozatképes. A 

Művelődési Ház és könyvtár beszámolójához még nem érkezett meg az anyag, így azt a 

napirendet nem tudják tárgyalni. A civil szervezetek támogatásával kapcsolatos rendelet 

felülvizsgálata lesz az egyetlen napirendi pont. 

 

A jelenlévő bizottsági tagok 4 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadták el: 

 

Nagymaros Város Önkormányzata 

Humán Bizottságának  

11/2025 (II.18.) számú határozata 

 

Módosított napirend: 

 

1.) A civil szervezetek támogatásával kapcsolatos rendelet felülvizsgálata 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

1.napirendi pont: A civil szervezetek támogatásával kapcsolatos rendelet felülvizsgálata 

 

Marafkó Márk elmondja, hogy szeretnék, ha a rendeletet a külső bizottsági tagok is 

megismernék. az előző években a finanszírozási problémákkal, illetve kommunikációval volt 

gond, a rendelet megfelelő, az önkormányzat aktivitását kell növelni. Ebben az évben 5 millió 

Ft-os keret pályázható. Kiss Károly képviselő küldött egy módosító javaslatot. Azt szeretné, ha 

láthatóvá válna, hogy milyen, nem csak pénzbeli támogatást kapnak a civil szervezetek, pl. 

ingyenes terembérlet. Úgy látja, ezzel átesnek a ló túloldalára. Nem biztos benne, hogy ezt ilyen 

súllyal kell. 

 

Jórász Zsolt szerint ez szemléletmód kérdése, azt is lehetne kommunikálni, hogy 20 millió Ft-

al támogatja a civil szervezeteket.  

 

Müllerné Hontváry Mária Terézia szerint akkor ezt fontos nyilvántartani is.  
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Marafkó Márk rámutat, hogy a tűzoltóságnak megállapodása van az épület használatra, 

rengeteget költöttek rá, de ingyen használják.  

 

Jórász Zsolt kérdezi, hogy ki használhatja ingyen a Művelődési házat? 

 

Müllerné Hontváry Mária Terézia elmondja, hogy az intézményvezető be szokott számolni 

a művelődési ház használatáról. 

 

Veress László hangsúlyozza a sport és művészetek támogatásának fontosságát. Ha ezekre 

pénzt kérnének, be lehetne zárni a Művelődési Házat. 

 

Jórász Zsolt szerint fontos ezt kommunikálni, hogy ne az legyen, hogy az önkormányzat nem 

ad semmit. A levonást nem támogatja. A Művelődési Ház megtöltése értelmes programokkal, 

civil szervezetekkel, nagyon fontos. 

 

Marafkó Márk elmondja, hogy Kiss Károly javasolta azt is, hogy a költségvetés elfogadása 

után hirdessék meg a civil pályázatot. Egy részt támogatja, másrészt nem olyan jó az év 

közepére kitolnia támogatást.  

 

Jórász Zsolt szerint az lenne a jó, ha mindig a következő évre tervezhetnének.  

 

Marafkó Márk szerint ezek a pénzek működésre elegek, tovább tervezésre nem. Javasolja, 

hogy ezt a pályázatot írják ki a költségvetés elfogadását követően, de a jövő éviről még idén 

döntsenek.  

 

Müllerné Hontváry Mária Terézia az előterjesztésben szereplő határidőket előre hozná egy 

hónappal.  

 

Jórász Zsolt szerint, ha tudnák előző évben a támogatási összegeket, akkor jól le tudnák kötni 

a jövő évi programokat. Fontos ugyanakkor, hogy a támogatás fejében tegyenek hozzá a 

közösséghez.  

 

Veress László elmondja, hogy működésre, utazásra, stb. kell a szervezeteknek ez a pénz.  

 

Marafkó Márk egy egyeztető fórumot vet fel a civilekkel. 

 

Jórász Zsolt szerint erre egy kérdőív is megfelelő lehet. 

 

Marafkó Márk szerint jobb személyesen egyeztetni. Ha kiírják a pályázatot, miden civil 

szervezet vezetőjének meg kellene küldeni a pályázati lehetőséget. Úgy szoktak súlyozni, hogy 

ki mennyit tesz hozzá a településhez. 

 

Müllerné Hontváry Mária Terézia elmondja, hogy fel kell mérni, hogy ki az, aki kap ingyen 

önkormányzati helyiséget, terembérletet, autót, stb. Az is fontos, hány embert érnek el, hány 

tagjuk van. 

 

Jórász Zsolt szerint sok paraméter fontos, kis létszámmal is tudnak nagyon fontos dolgokat 

csinálni.  
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Marafkó Márk összegzi, hogy javasolnak egyeztető fórumot szervezni a civilekkel, valamint 

a civil pályázatok korábbi időpontban való kiírását.  

 

Jórász Zsolt szerint a fórumon egyeztetni kellene azt is, hogy van-e még bármilyen más 

segítségre szükségük, amit az önkormányzat meg tudna oldani.  

 

A jelenlévő bizottsági tagok 4 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadták el: 

 

Nagymaros Város Önkormányzata 

Humán Bizottságának  

12/2025 (II.18.) számú határozata 

 

A civil szervezetek támogatásával kapcsolatos rendelet felülvizsgálatát támogatja a bizottság, 

emellett egyeztető fórumot kezdeményez a helyi civil szervezetekkel, és javasolja a civil 

pályázatokat az év korábbi szakaszában kiírni.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Marafkó Márk 18:40-kor lezárja az ülést.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

 Marafkó Márk Ivor Andrásné  

 elnök bizottsági tag 


